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Referat Studienævn for Audiologopædi 
 
   
Dato: 23-04-2018- 13:00 – 16:00   
Lokale: 
Deltagere:  
 
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt 
til orientering til:  

Lysningen, stuen 
Klara Tandrup Pedersen (KTP), Laila Kjærbæk (LK), Jesper Schmidt (JS), Kamma 
Klitgaard Miethe (KKM) forlod mødet efter pkt. 4, Camilla Torp Knudsen (CTK), 
Sabine Hedemann Jensen (SHJ), Rineke Brouwer (RB),   
Søren Wind Eskildsen, Heidi Christensen, Thomas O. Madsen  
Dorte Cohrt Nebel 
 
Sharon Millar, Steffen Nordahl Lund 

 

   
1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referat – godkendt v/skriftlig høring 6. april 2018 – 

godkendt via skriftlig høring 

Dato 25. april 2018 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger*) Sagsnr. 18/936 

5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling 

 

6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling 

 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Undervisningsevaluering: Udfordringer og hvordan griber vi det an? 

Nyt fra arbejdsgruppen*) 
b) Drøftelse af Årsberetning fra censorkorpset med henblik på 

organisering af de kommende eksaminer*) (årshjul) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Ansøgning til fakultetet om støtte til faglig feedback*) 
b) Ansøgning til fakultetet om støtte til Understøttelse af studiegrupper 

og Akademisk skriftlighed*) 
c) Indstilling af kandidater til Undervisningsprisen 2018*) 
d) Henvendelse fra Fagrådet vedr. 1) Eksamen i Pædagogik og Handicap 

V17/18 samt 2) Opfordring til større fokus fra underviserne på 
kildeangivelser*). 

e) Indstilling af Vicestudieleder for UUDAV*) 
f) Hvem ser undervisningsevalueringerne*) 
g) Skal studieordningen åbne mulighed for forskerpraktik som et 

projektorienteret forløb*) 
h) Hvordan håndteres eksamensklager? 
i) Inddragelse af underviser/fagansvarlig/vejleder i dispensations- og 

meritsage 

 

9. Sager til behandling undervisning 
 Ingen sager til behandling 

 

10. Eventuelt 
 
 

 



 
 
 

Det Humanistiske Fakultet 

Syddansk Universitet 
Campusvej 55 

5230 Odense M 
T +45 6550 1000  

www.sdu.dk 

 

 

 
Ad pkt. 1 
Det blev besluttet at tilføje et nyt punkt på dagsordenen 8j) Forslag til datoer for studienævnsmøder i E18. 
Under pkt. 10 bliver valgfag fra Fællesudbud præsenteret. Herefter blev dagsordenen godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referatet er godkendt via skriftlig høring med frist 6. april 2018. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Der har været afholdt spilleeftermiddag for midler fra studiemiljøundersøgelsen. Det var et 

fantastisk arrangement, der sagtens kan gentages enten uden forplejning eller med en 
egenbetaling. Der fremlægges regnskab på næste møde (KTP),   

- RB og Sille V. Meulengracht vil prøve og finde overgangsløsninger for studerende fra 2015 
Studieordningen, der af forskellige årsager skal over på 2017 Studieordningen 

- OK18 blev berørt på Rektors studieledermøde, ligesom rapporten, der er udarbejdet af 
regeringens Universitetsudvalg, der har 37 anbefalinger, bl.a. nedlæggelse af studienævn. 
SDU’s ledelse vil dog arbejde for at bevare studienævnene. 

- Fakultetet vil igangsætte et initiativ for at synliggøre Tompladsordningen, hvilket vi imødeser 
med interesse.  

- De skærpede regler ifm Persondataforordningen træder i kraft i maj og vi skal derfor være 
meget opmærksomme på de personfølsomme data, der er i vores arbejde. Dette bliver et 
punkt på næste møde (28.05.2018), 

- Fakultetet afholder en Alumnedag for studerende, der har afleveret speciale. RIO vil deltage og 
bl.a. kunne sparre i forhold til ansøgninger om jobs.   

b) De studerende: 
- KTP orienterede om FADA (Forening Af Danske Audiologistuderende), der bl.a. skal informere 

om audiologi i den generelle befolkning og skabe klarhed for studiets muligheder for 
studerende på audiologiuddannelsen. Der er skabt kontakt med KUA og en svensk forening. 

- Der er valgt ny formand og næstformand i Fagrådet. Formand er Laura (2. sem. Logopædi) og 
næstformand er Ole (2. sem. Audiologi).  

- De studerende har fra deltagere i aftagerpanelets møde bemærket at der mangler viden om 
læsning på uddannelsen.  

c) Sekretariatet:  
- Censorformandsskabet for Audiologopædi og Sprogpsykologi har meddelt, at Niels Erik Wille 

er ny censorformand og Anja Bau, Marianne Corfitsen samt Pia Thomsen er hhv. 1., 2. og 3. 
næstformand. 

- Humanioras studievejledning har fremsendt information om tutoruddannelsen og 
uddannelsesdage. 
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- Kapacitetsgrænsen for Bacheloruddannelsen i Audiologopædi er 50, der optages derfor 54 hvis 
muligt. Kapacitetsgrænsen for Kandidatuddannelsen i Audiologopædi er 20, der optages om 
muligt 28. 

- Studienævn for Audiologi har besluttet at udbyde Brugerdreven innovation samt Konsultativ 
praksis som valgfag på Kandidatuddannelsen i Audiologi. 

- Det henstilles, at når man lægger opslag på BB til Audiologopædistuderende at man også 
husker at lægge opslag (fx stillingsopslag) på BB til Audiologistuderende, da de ikke længere 
kan tilgå hinandens opslagstavler på BB.  

- Fremadrettet vil alle studienævnsmedlemmer skulle kunne tilgå ODIN ifm godkendelse af 
fagbeskrivelser og fagudbud.  
 

Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 12 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 7 

a) KTP orienterede om udvalgets arbejde. Der er fremlagt forslag til 3 ’forskellige’ spørgeskemaer med 
hver sin målgruppe og hver sit formål. Det blev besluttet, at arbejdsgruppen fortsætter det fine 
arbejde. LK opfordrede alle til at fremsende input til arbejdsgruppen. Næste udkast præsenteres på 
næste møde (28.05.2018). 

b) Efter en generel orientering om censorformandsskabet, blev følgende punkter bemærket: 
• Det afspejles i specialerne, at de studerende har meget travlt med den nye frist på 4,5 måned. 
• Faget Psykolingvistik & sprogtilegnelse II er meget omkostningsrig i forhold til, at det er et 5 

ECTS fag. Dette er der taget højde for, idet eksamensformen for den sidste eksamen i faget er 
ændret og faget er ændret i den nyeste studieordning. 

• En del opgaver er skæmmet af mange stavefejl – dette bør formidles til de studerende. 
• SDU ikke er repræsenteret i censorformandsskabet. 

Ad pkt. 8  
Punkt 8a og 8b blev behandlet samlet.  

a) Det er muligt for alle med interesse heri, at søge om midler til udvikling af feedback.  
b) Studieadministrationen påtænker på vegne af studienævnet at søge om Akademisk skriftlighed 

samt Understøttelse af studiegrupper, hvorimod der ikke søges om midler til udvikling af feedback. 
Studienævnet bakkede op om dette og det blev samtidig besluttet at rette henvendelse til 
fakultetet om at puljerne nedlægges og at midlerne i stedet for bruges til en generel forbedring af 
normering til undervisning.  

c) De studerende opfordres til at videreformidle informationen om Underviserprisen 2018. Emner kan 
sendes til studienævnssekretæren. Der er deadline for indsendelse til fakultetet den 1. juni 2018.  

d) R redegjorde for proceduren ifm. Udlevering af caseopgaver til eksamen. Studienævnet blev enige 
om at bede underviser ændre proceduren, så de studerende fremadrettet trækker caseopgaver.  
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Der var en generel diskussion af praksis i undervisning. Der var enighed om at direkte citater og 
figurer eller udsagn fra undersøgelser skal kildeangives. Power-points kan ikke sidestilles med 
egentlige udgivelser eller publikationer og derfor ikke bundet på samme måde i forhold til 
kildeangivelser. Det blev besluttet at udsende en besked til underviserne om kildeangivelser på 
Power-points.  

e) Det blev besluttet, at indstille til fakultetet, at Søren Wind Eriksen udpeges som vicestudieleder for 
UUDAV.  

f) Studienævnet tager oplysningen om at institutleders adgang til undervisningsevalueringerne, og 
procedurerne omkring dem til efterretning.  

g) Det vil fortsat være muligt inden for de nuværende rammer at tilrettelægge et selvstuderet emne 
på kandidatuddannelsen.  

h) Proceduren for eksamensklager blev gennemgået til orientering.  
i) I videst muligt omfang høres fagansvarlig/underviser/vejleder i studentersager inden de forelægges 

studienævnet.  
j) Datoer for studienævnsmøder i E18 blev godkendt. Det blev besluttet, at rykke mødetidspunktet til 

13:15 – 16:15. Der sendes snarest mødeindkaldelser ud.  
 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 10 
Fællesudbuddet blev offentliggjort så sent, at det ikke var muligt at tage beslutning om valgfag på 
studienævnsmødet. Tre forslag var fremlagt, og blev diskuteret. Beslutning om disse foregår via skriftlig 
høring.  
 
Næste møde afholdes den 28. maj 2018, kl.  13:00 til 16:00 i Lysningen, stuen. 
 
 
Rineke Brouwer 
Studienævnsformand  /         Dorte Cohrt Nebel  
                                     Studienævnssekretær 


